
KOMISJA 

RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH 

protokół z posiedzenia 23 / 16 w dniu 29 listopada 2016 roku 

 

Posiedzenie zostało zwołane w trybie pilnym, przed sesją Sejmiku, w celu zaopiniowania 
projektów dwóch uchwał, które zostały w trybie pilnym skierowane pod obrady sesji 
Sejmiku. Posiedzenie rozpoczęło się o godz 8 30 zakończyło o godz 9 00. Lista obecności 
członków Komisji oraz wnioski z posiedzenia w załączeniu. Obrady prowadził 
Przewodniczący Komisji Norbert Krajczy. 

 

Porządek obrad: 

1.Zaopiniowanie Apelu Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie postępującego 
ograniczenia dostępności  do świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców województwa 
opolskiego. 

2.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli w sprawie przekazania 
Wojewódzkiego Centrum Medycznego w Opolu Uniwersytetowi Opolskiemu. 

 Zaopiniowanie Apelu Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie postępującego 
ograniczenia dostępności  do świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców województwa 
opolskiego. 

R.Kolek – o konieczności podjęcia Apelu dyskutowaliśmy na poprzednim posiedzeniu 
Komisji. Apel kierujemy do Pani Premier Beaty Szydło, do Ministra Zdrowia Konstantego 
Radziwiłła oraz Prezesa NFZ Andrzeja Jacyny. Zwiększająca się migracja poza 
województwo, a za te usługi NFZ płaci  w pierwszej kolejności, bezpłatne leki dla seniorów  
oraz największy odsetek ludzi starszych powoduje, że znacznie pogorszyła się dostępność do 
usług zdrowotnych w regionie. Dynamika wzrostu środków dedykowanych ubezpieczonym w 
województwie  jest znacznie niższa niż ilość środków trafiających do budżetu Opolskiego 
Oddziału NFZ, co jest spowodowane obowiązującymi mechanizmami rozliczania świadczeń. 
Obecnie obowiązujący algorytm naliczania środków nie odzwierciedla rzeczywistych 
problemów i potrzeb zdrowotnych regionu. W naszym województwie jest nadwykonań na 89 
mln zł, migracja poza region rośnie i za te usługi trzeba płacić w pierwszej kolejności i w 100 
%. Również Rada OONFZ wyraziła zaniepokojenie stale zmniejszającymi się nakładami na 
służbę zdrowia w regionie. 

M.Bochenek – argument o bezpłatnych lekach w ramach programu 75 + jest tu niepotrzebny. 

R.Kolek – tak, ale wzrost opłat za leki będzie  i te sroki trzeba zarezerwować. Jest to 
zobowiązanie państwa, ale mieści się to w planie finansowym Opolskiego Oddziału NFZ 



 *Członkowie Komisji pozytywnie ( 5 głosami za ) zaopiniowali projekt uchwały – 
wniosek w załączeniu. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli w sprawie przekazania 
Wojewódzkiego Centrum Medycznego w Opolu Uniwersytetowi Opolskiemu. 

R.Kolek – starania o utworzenie kierunku lekarskiego na Uniwersytecie Opolskim zaczęły się 
w 2015 roku. Samorząd województwa od początku włączył się w te działania, poparł także 
inicjatywę utworzenia kierunku lekarskiego w Opolu milionową dotacją. Kolejnym krokiem 
jest przekazanie sp zoz WCM, którego właścicielem jest samorząd województwa 
Uniwersytetowi. Przekazanie musi odbyć się na podstawie podpisanego porozumienia, a 
procedurę przekazania musi przeprowadzić Zarząd Województwa. Istotnym argumentem 
przemawiającym za przekazaniem WCM-u jest fakt, że uzyska status szpitala klinicznego, co 
w związku z wdrażaną obecnie centralną strategia zmian w ochronie zdrowia  w Polsce jest 
kwestią ważną, gdyż wiąże się także ze sposobem przyszłego finansowania podmiotów 
leczniczych. Szpitale kliniczne zostaną objęte osobnym, trzecim poziomem finansowania. 

 *Członkowie Komisji pozytywnie ( 5 głosami za ) zaopiniowali projekt uchwały – 
wniosek w załączeniu. 
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